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KOMISE RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 – MA21 
ZÁPIS Z 1. ZASEDÁNÍ 

konaného dne 8. února 2023 od 17.30 hodin v zasedací místnosti Úřadu městské části 
Praha 4 v 10. patře. 

Přítomní členové komise: Jana Svatá, Mgr. Petra Rejchrtová, Mgr. Eva Benešová, PhDr. Petr 
Kučera, Mgr. Tomáš Kaplan, Irena Michalcová, Patrik Opa, MBA. 

Omluveni: Ing. Radek Lacko, Michal Kozlíček. 

Hosté: Mgr. Martin Veselý, Ph.D., Mgr. Petr Štěpánek, CSc., RNDr. Tomáš Hrdinka, Ph.D. 

I. ÚVOD 

Jednání komise MA21 zahájil její předseda PhDr. Petr Kučera, který přivítal všechny členy 
a informoval o průběhu a programu komise. Zároveň požádal všechny zúčastněné o krátké 
stručné představení se. 

Hlasování o návrhu programu: pro 7, proti 0, zdržel se 0. 

II. SHRNUTÍ DOSAVADNÍCH PROJEKTŮ V ROCE 2022 

a) Projekty ve veřejném prostoru – (dostupné na webu, sociálních médiích atd.): 

- revitalizace břehů Botiče v Michli, 

- krajinářská studie parku Na Fidlovačce, 

- Park Na Pankráci (PNP)  - Central Park - (Generel pro správu, revitalizaci a rozvoj PNP), 

- Branické skály (přírodní památka + podskalní část – ta není vedena jako PP), 

- park za kostelem v Podolí – tzv. „Park Rybářská“, 

- dále proběhly spolupráce se studenty: semestrální práce – sídliště Zelená liška, U Vodotoku 

- Zátišský potok a ankety k revitalizaci dětských hřišť Podolská + Ohradní. 
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Park Na Fidlovačce: počítá se s kultivací keřového pásu a lepšího propojení parku a 
Křesomyslovy ulice. Jsou zároveň navrženy dva nové vstupy z ulice. 

Generel parku Na Pankráci: v rámci dialogu se společností Central Group se počítá s 
koordinovaným postupem při propojení parku s novou rezidenční čtvrtí a vytvořením 
důstojného prostoru kolem Café Na půl cesty. 

Petr Štěpánek zmínil užitečnost zamyšlení nad možnostmi pěšího propojení z Kavčích hor k 
Vltavě.  

b) Akce v rámci MA21: 

- Den zdraví, 

- Parky v pohybu, 

- Den Země v Parku Na Pankráci, 

- monitoring ovzduší u 2 ZŠ – ZŠ Jižní a ZŠ Filozofská, 

- monitoring hluku na pěti místech - 4 místa v Braníku a 1 místo na Barrandovských terasách, 

- Záhonky pro školky, 

- Ekoden s Prahou 4 aj. 

Probíhá dvouleté měření kvality ovzduší v ZŠ Filosofská a ZŠ Jižní. Ač se ZŠ Filosofská nachází 
ve výrazně dopravně klidnější lokalitě, naměřené hodnoty jsou často podobné nebo horší 
vlivem převážně západního proudění (exhalace ze Strakonické a Modřan), zmínil Tomáš 
Hrdinka. Měření skončí letos. 

Na základě podnětů občanů byl měřen hluk při koncertech v Ledárnách v Braníku a na 
Barrandově. Skutečný problém kromě Ledařské ulice (referenční stanice) byl zjištěn v ulici 
Pikovická, na ostatních stanicích je zvýšení hlukové zátěže v rámci tolerance či nebylo 
prokázáno.  

Tomáš Hrdinka zmínil úspěch projektu Záhonky pro školky. Uvedl příklad dobré praxe z MŠ 
BoTa v Táborské. Rád by v projektu pokračoval a dále jej rozvíjel.  

Irena Michalcová zmínila, že skončil projekt kompostování ve školkách, což je škoda, protože 
děti bavil a byl pro ně velmi přínosný.  
Závěr z diskuse: zamyslet se nad tím, zda má smysl projekt obnovit a propojit s projektem 
pěstování (Záhonky pro školky), pokud by to mělo praktický dopad, nejen teoretický. (Ověřit 
případné možnosti grantu se spolkem Kokoza). 
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III. Představení plánu pro rok 2023 

Tomáš Hrdinka by rád i s poměrně malým rozpočtem realizoval nějaký inovativní projekt pro 
veřejnost. Uvítá nápady a příklady dobré praxe odjinud zaslané členy komise. Určitě chce 
realizovat z větších akcí Den zdraví, Den Země, Záhonky pro školky. 

Jelikož rozpočet MA21 je velmi nízký, zaznělo doporučení využít pro (ko)financování akcí a 
mikroprojektů také soukromé zdroje. Na Praze 4 sídlí řada velkých firem, které mají programy 
společenské a environmentální odpovědnosti (CSR). Některé mají také dobrovolnické dny.  

Proběhla diskuse o veřejných setkáních: MČ je příliš velká a různorodá na to, aby bylo možné 
udělat smysluplné veřejné setkání pro celou MČ. Je potřeba setkávat se s občany lokálně, po 
čtvrtích a diskutovat o místních projektech a problémech. Výstupy ze setkání lze velmi 
doporučit, ověřit na větším vzorku obyvatel prostřednictvím online ankety. 

Byla také představena spolupráce s ČZU v rámci letního semestru 2023.  

III.  RŮZNÉ  

Petr Štěpánek zmínil důležitost zelené prostupnosti řešeným územím a zachování systému 
celoměstské zeleně (jak je zpracován v platném ÚP, nikoliv ale návrhu Metropolitního plánu). 
V diskusi je řečeno, že pěší a cyklo prostupnost mezi jednotlivými přírodně-rekreačními 
plochami na území Prahy 4 a Prahy 12 jsou jedním z důležitých aspektů zadání. 

O podrobnostech a plánovaných aktivitách budou členové komise průběžně informováni. V 
průběhu dubna obešle tajemnice komise členy a navrhne případný termín konání další komise 
dle potřebnosti a vývoji dané situace. 

  

V Praze, 14. 2. 2023. 

 

 PhDr. Petr Kučera Mgr. Alžběta Korčáková, Ph.D. 
 předseda komise tajemnice komise 


